
ההשפעה שלהם על 
דעת הקהל דרמטית והשינוי 

החיובי שיצרו בעולם התקשורת 
משמעותי | המיקרופון שלהם יודע קרבות 

למכביר והקו המנחה אותם הוא השמעת דעות אמוניות 
מול עיוותי הפרוגרסיבים | המונים עוקבים יום־יום 

אחרי פרסומיהם והם מרגישים תחושת שליחות 
בכל בוקר מחדש | ינון מגל ושרון גל, אנשי תקשורת 

שהפכו בשנים האחרונות לפסקול התקשורתי של 
הציבור הימני בישראל, מייצגים את העידן החדש: 

מפסיקים לפחד מ"מה יגידו", מפסיקים להתנצל על 
האמת ומפסיקים להתרגש מכל מתקפה תקשורתית | 

המנוע הפנימי שלהם, מתברר, מתודלק דווקא בלימוד התורה 
שלהם עם השליח הרב אור זיו | "הלימוד הוא עוגן שמזכיר 

לי תמיד מאין באתי ולאן אני שייך", אומר מגל, וחברו 
גל מוסיף: "כאן זה התדלוק השבועי שלי" | הצטרפנו 

לשיעור השבועי שלהם והקשבנו לכל הסודות מאחורי 
יף לָעַד הַצְלִיחָה נָא קִּ המיקרופון | תַּ

מענדי קורטס
צילום: אברהם קטנוב

הגל
עלו על

גל פתוח | 
החברותא 
החסידית 

המפתיעה בין 
שליח הרבי 

לשניים מבכירי 
עולם התקשורת 

הישראלי 
שמשפיעים על 

מאות אלפים. 
הצטרפנו 

אליהם, למדנו, 
אמרנו 'לחיים' 

ותיעדנו

'לחיים'. אנשי 
התקשורת מגל 

)למעלה, משמאל( וגל, 
בהתוועדות עם הרב 
זיו וסופר 'כפר חב"ד'

גיליון 1979  |    |  77  76  |    |  גיליון 1979



לפתע  נזכר  השבוע",  שלך   
השדרן והמגיש.

"ולא באת להגיד שלום?" 
שואל השליח.

"זה היה ממש לפני שבת", מסביר שרון גל, "הלכנו ברגל".
זיק ניצת בעיניו של הרב אור זיו. "היית בירושלים בשבת?"
"כן", משיב העיתונאי, "היינו בשכונת מלחה. בשעת 
השקיעה ירדנו לקטמון, ברגל, בדרך לבית של קרובי משפחה. 

עברנו ברחוב ופתאום ראינו בית חב"ד".
"יש ארבעה בתי חב"ד בקטמון", מעיר הרב החסידי.

"אז במקום שבו אנחנו היינו", מפרט בן שיחו, שבעבר 
שימש חבר כנסת ימני וכיום שב להיות איש תקשורת, "ראינו 

מבנה חדש של חב"ד בבנייה. זה בית חב"ד שלך?"
"אני במושבה הגרמנית", מדייק המפקד לשעבר בחטיבת 
'גולני' שהפך לחייל בצבא השליחות של הרבי. "אבל בפעם 
הבאה שאתה באזור, תשלח הודעה, תעדכן. אני אדאג לך 

למקום הכי טוב בירושלים".

להיות בשמחה
השעה כמעט חצות לילה. ערב יום הבהיר ח"י אלול.

במרפסת הקומה השביעית של בניין מגורים חדיש במערב 
העיר החמישית בהיקף אוכלוסייתה בישראל, אם המושבות 

פתח תקווה, יושב המארח, שרון גל, מגיש תוכניות 
פופולריים.  תקשורת  בערוצי  אקטואליה 

תוכנית חדשות  מגיש  מגל,  ינון  לצידו 
רדיו  בתחנת  ורועשת  פובליציסטית 
ארצית ומנחה תוכנית פאנל בערוץ 14. 
מולם הרב אור זיו, שליח הרבי בשכונת 

קטמון הישנה בדרום מזרח ירושלים.
פיצוחים,  צלוחיות  קטן  שולחן  על 

פירות וחטיפים וכוסיות לחיים קטנות. 
"למזוג צהוב או לבן?" שואל המארח, בקבוק 
בידו, ומאיץ באורחיו להפוך את הכוסיות. 
"התוועדות פותחים באמירת לחיים", הוא 

מחייך. מגל מסכים איתו. "לחיים ולברכה, 
הגיע הזמן באמת להתוועד סוף סוף", מתיישב 

מגל. הכוסיות מתרוקנות. "בחב"ד אגב", מציין הרב 
זיו, "מקפידים, לפחות בשעת התוועדות, שלא להיות 
'עיתונאים'. עיתונאי הוא מי שרק צופה באירוע, 
נמצא בחוץ, משקיף מהצד. מיהודי נדרש להיות חלק 
מהמשחק, לא להביט מרחוק, להיכנס למגרש. 'לחיות' 

את דברי התורה".

נראה שהמסר מופנם. המכשירים הניידים, שבמשך 
שעות היום מרצדים מול עיני הנוכחים כמעט ללא הפוגה, 
מושתקים ומוכנסים אל הכיסים. השעה הקרובה תהיה שעת 
קודש, בלי הסחות דעת. שעה של מעין 'התוועדות בוטיק' 

מרוממת.
האווירה חמימה והלבבות פתוחים.

הרב זיו, שהשנה מציין 12 שנות שליחות, מנווט בכישרון 
את הדקות היקרות. הוא יודע את העבודה היטב. הוא מדבר 
בלהט ובתנועות ידיים, מפגין ידע נרחב, מקשר באומנות את 
דבריו של הרבי למאורעות היום־יום, לאקטואליה השוטפת, 
לתחומי העניין של הנוכחים. דבריו מתובלים בהומור, 
באפיזודות אישיות ובאנקדוטות מעניינות ממגוון רחב של 

מקורות.
"היה פעם יהודי", פותח זיו, "איש מר נפש, שהגיע אל 
האדמו"ר רבי שמחה בונים מפשיסחה במוצאי שבת, אחרי 
שבשבת נתקע עם סוס ועגלה בדרך, והתלונן על המסע 
העגום שעבר עליו לתפיסתו. היהודי היה מדוכדך, נתון במרה 
שחורה משום שנתקע בדרך. אמר לו רבי בונים: כל יום טוב 
דוחה את השבת בקריאת מפטיר. בשבת יום כיפור קוראים 
את הפטרת יום כיפור ולא את הפטרת השבת הרגילה. כך 
גם בסוכות ובפסח ובכל החגים. יש רק שבת אחת שאם היא 
חלה בתאריך מסוים היא מזיזה הצידה ו'מגרשת' את מאורע 
הזמן – שבת תשעה באב. ולמה? כי שבת והפך השמחה לא 

הולכים ביחד".
הרב זיו מבקש מכולם להרים את הכוסיות. 
"ולמה אני מספר את זה? אני מספר את זה 
משום שכל הנקודה שלנו כאנשים היא להיות 
בשמחה. פרשת השבוע, כי תבוא )בשבוע שבו 
נערכה ההתוועדות בהשתתפות 'כפר חב"ד'(, 
היא הפרשה הראשונה בתורה שיש בה ציווי 
להיות בשמחה. לכאורה הציווי הזה מובן 
מאליו. בסדר, צריכים להיות בשמחה, כולם 
משתדלים להיות בשמחה. אבל לא, מה 
שהתורה מתכוונת לומר לנו הוא שהשמחה 
צריכה להיות תמיד, בכל יום, לא רק בימים 
מיוחדים שקורים בהם דברים טובים, אלא גם 
בימים שגרתיים ואפורים ורגילים, ואפילו בימים 

שבמבט ראשון נראים מייאשים.
"והרבי מסביר שבציווי על השמחה, בפרשת השבוע, 
מתכוונת התורה דווקא לרגעים המאתגרים. אנחנו 
עומדים כעת לקראת ראש השנה וחג הסוכות. עוד מעט 
חול המועד. אפשר להיות לא בשמחה? יש לנו ברירה? יש 

ינון מגל: 
"העבודה 

שלי קשה 
ועמוסה, ואני 
חייב עוגנים 

בחיים. 
ההתוועדות 

הזו, בין היתר, 
היא עוגן 

שמזכיר לי 
תמיד מאין 
באתי ולאן 
אני שייך. 
הפגישות 

הללו 
מזכירות לי 
בשביל מה 
אני עושה 

את מה שאני 
עושה כל 

היום"

"הייתי ליד 
בית חב"ד

התוועדות לילית בפתח תקווה. 
שליח הרבי בקטמון, שני אנשי 

התקשורת הבכירים וסופר 'כפר 
חב"ד'

המשך בעמ' 84
       1-700-55-770-1havineini.co.il לפרטים והרשמה

בשנת 'הקהל' הדרך התורנית שלך יוצאת לדרך!

בשנת הקהל לומדים לשמור ולעשות

סמיכה
איסור 
והיתר

הדרכת
חתנים

השמה למצטיינים

שחיטה
קורס פרקטי

דיינות
המסלול של
רבני חב"ד

טוען
רבני

שבת
למעשה

רב בית
כנסת

פיקוח
מקוואות
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ללמוד את נושאי ההלכה על מנת 
לקבל תעודת 'יורה יורה' מהרבנות 
הראשית, ולכהן כרב שכונה בפועל

מטרת הקורס
הרב שלמה סוויסה שליט"א

בוחן ברבנות הראשית

מגיד שיעור
שנה וחצי

ערב לימודים אחד בשבוע

אורך הקורס

נחלתירושלים
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ילדים, בריאים, יושבים עם המשפחה בסעודות 
החג. אבל זו לא חוכמה. החוכמה היא לשמוח 
וגמורים. ברגעים הללו  כשקשה. כששחוקים 
צריכים למצוא את הכוחות שיביאו לידי שמחה. 
גם כעת, בהתוועדות, קל להיות שמח. נחמד פה. 
עושים 'לחיים', מתרוממים. אבל מחר בשעת 
בוקר מוקדמת, כאשר צריכים להתעורר וללכת 
לעבודה, לפתוח מיקרופון ולהניח תפילין, כבר 
קשה ומורכב יותר. מאתגר יותר. לא קל לשמוח. 
אומרת לנו התורה: חגים והתוועדויות זה קל. אבל 
צריך לשמוח בשגרה. הקדוש ברוך הוא לא אוהב 

אנשים מתלוננים, קוּטֵרים בעברית מדוברת".
אבל איך אפשר להיות שמחים ביום מאתגר? 
הרב זיו הגיע מוכן גם לשאלה הזו ומשתף את 
הנוכחים בסיפור אשר לו היה עד. זה סיפור 
על חבר, מקורב, תושב תל אביב – זיו מציין 

את שמו – שהעסקים לא הסבירו לו פנים 
ביום מסוים. "דיברתי איתו", משתף הרב זיו ומציג 
התכתבויות שלו עם האיש שעליו הוא מספר. 
"אמרתי לו שכל מה שקורה בעולם הוא מדויק, 
שכל מה שקורה קורה בהשגחה פרטית. הקב"ה 
הוא שדאג לרגעי התהילה והוא שדאג גם לרגעי 
הנפילה והשבר. הסברתי שהקדוש ברוך הוא רוצה 
לבחון אותנו, לבדוק איך אנחנו שולטים במצב. אם 
אנחנו מסוגלים להתנהג כמו גברים. ואיפה הוא 
בודק? דווקא ברגעים האלה. כעת המבחן האמוני 
מתחיל, אמרתי לו. להאמין כשטוב זו לא חוכמה. 

להאמין כשקשה – זו אמונה".
הרב זיו מקריא איגרת קודש של הרבי. זו איגרת 
שבה הרבי מסביר במילים מפורטות ופשוטות 
ליהודי שהתלונן על בעיות גשמיות שונות שאין 
לו באמת על מה להתלונן. הרבי מצביע במכתב על 
הנקודות המוארות בחייו של האיש, אלה שאותן 
הספיק לשכוח ואילו רק היה מתבונן בהן בשנית 

היה מתמלא ברגש של שמחה.
"האמת היא", פונה הרב זיו אל חבריו, "שהכול, 
כמו שכותב הרבי, עניין של פרספקטיבה. זו בחירה 
שלנו איך להסתכל על סיטואציות בחיים שלנו. 
והחסידות גורמת לנו להסתכל על הסיטואציות 
במין מבט מלמעלה, במשקפיים של אמת. נגיד, 
מחר בבוקר. יש שידור ברדיו וקשה לקום. חסידים 
יודעים שלכל אחד יש שליחות, תפקיד בעולם 
הזה. אתם ינון ושרון קיבלתם מיקרופונים. יש 
לכם כלים משמעותיים בשביל להעביר באמצעותם 
עולם תוכן שלם. מילה אחת שלכם יכולה להישמע 
במהירות במאות ואלפי נקודות בעולם. האם אפשר 
למעול בתפקיד הזה? התבוננות בזה מביאה לידי 

שמחה".

כמו כדי להמחיש את דבריו, מתאר הרב את 
גודל ההשפעה שיש לשניים היושבים מולו. "אני 
נוסע מדי פעם, אחת לכמה חודשים, למשפיע שלי 
בבאר שבע, הרב חנוך מיידובניק. אתמול נסעתי 
אליו. השיחות שלי איתו הן לא 'סמול־טוק'. אלו 
שיחות שבהן אני נותן לו דין וחשבון, מספר לו 
על השליחות שלי. פעם אחת כשסיפרתי לו על 
ההתוועדויות שלנו, ועל ההשפעה שלהן אחרי שהן 
מסתיימות, הוא אמר לי שהוא כבר מודע לתכנים 
שעליהם אנחנו מדברים. שאלתי אותו מאיפה. הוא 
ענה שכאשר הוא נוסע לתל אביב – יש לו שיעור 
קבוע שהוא מוסר ב'עיר ללא הפסקה' – הוא שומע 
בדרך, ברדיו, את תוכנית האקטואליה שלך שרון. 
בחודש האחרון הוא שמע אותך לפתע מפרט לפני 
המאזינים בשידור את המשל של אדמו"ר הזקן על 
'מלך בשדה' – שלילה קודם לכן למדנו והתוועדנו 
עליו פה. הוא הבין שזה מההתוועדות. וכך גם 

מהדים נוספים שנחשף להם.
"והמשפיע שלי הוא לא היחיד. אתם יודעים 
כמה תגובות אני מקבל משלוחים בעולם על דברים 
שאמרתם ברדיו המבוססים על מסרי היהדות 
ומורעפים כמים קרים על נפשות עייפות? אנשים 
יודעים שאנחנו בקשר קרוב ולכן הם מספרים לי 
על כך. יש לכם כלי עצום ביד. האם זה לא מבט 

אחר שגורם לשמחה בבוקר?"

התדלוק השבועי
שני העיתונאים המסבים כתף אל כתף בעברו 
האחד של השולחן מתחרים בכל בוקר, במשך שעה 
אחת – בין תשע לעשר – על אוזני מאות אלפי 
מאזינים. לשניהם השפעה בלתי מבוטלת על עולם 

התקשורת בישראל: תוכנית הרדיו, יהיו שיאמרו 
היחידה מסוגה, בהגשת מגל, נחשבת לפופולרית 
במיוחד. לפני מעט יותר משנה פורסם כי רק 
ברבעון השני של שנת 2021 למניינם זכתה לחמישה 
מיליון האזנות באמצעי הדיגיטל בלבד. תוכנית 
הצהריים של גל מצליחה בחודשים האחרונים לא 
אחת להוביל את טבלאות הרייטינג בשעת שידורה 
והופעתה על המרקעים ולמגנט אליה בקביעות 

מאות אלפי צופים.
יש להם הרבה מן המשותף, לגל ומגל. לא 
רק בשמות המשפחה שלהם החולקים אותיות 
משותפות. גם פרטים אחדים בקורות החיים שלהם 
דומים. גם הוַויְיבּ שלהם, הסגנון, הקו שמנחה אותם 
בעבודתם – חופף. שניהם הגיחו בעבר לתקופה 
קצרה, שלא נמשכה אפילו שנה אחת, מעולם 
התקשורת למליאת הכנסת, כדי לחזור אל עולם 
התקשורת, שבו לדבריהם אפשר להשפיע הרבה 
יותר. גל שימש כחצי שנה חבר בכנסת העשרים 
מטעם סיעת 'ישראל ביתנו'. מגל שימש שמונה 
חודשים חבר באותה כנסת מטעם מפלגת 'הבית 
היהודי', אז בראשות נפתלי בנט. שניהם פעילים 
מאוד ברשתות החברתיות. פרסומים שלהם מגיעים 
לתפוצת ענק של מאות אלפים מהציבור הכללי. 
אבל מה שמייחד אותם לא פחות הוא העמדה 
שאינה ברורה מאליה בנושא שלמות הארץ. שניהם 
ימניים ניציים. הם לא מתנצלים על תמיכה פומבית 
בהתיישבות בכל חלקי ארץ ישראל ולא מהססים 

לבקר את גחמות השמאל.
הגבולות  בעידן שבו  פוליטיקה.  רק  לא  זו 
בשורה ארוכה של נושאים היטשטשו, בעידן שבו 
הפרוגרסיביזם מכלה כל שביב קדושה ורוחניות, הם 
משמיעים קול צלול של מסורת יהודית ושל אמונה. 
במובן מסוים שניהם קולות קוראים במדבר. הם לא 
היחידים, אבל בהחלט מן היחידים. את הבמות 
הציבוריות האדירות שהם מקבלים הם מתעקשים 
לנצל עבור המאבק באותן 'פרות קדושות' טמאות, 
באותה חילוניות קיצונית ומוגזמת המנשבת בכל 

פינה. ה'פוליטיקלי קורקט' מהם והלאה.
כשאיש ציבור עולה לשידור הם יכולים לשאול 
אותו במפורש על הזהות היהודית שלו. כשתופעה 
שכולה רמיסת הדת וזלזול בקדוש וביקר למסורת 
היהודית מתרחשת, הם לא חוששים מלהצביע 
על הבורות והניתוק ועל אובדן הערכים ומסורת 

שרון גל: "כאן זה התדלוק השבועי שלי. לא 
קל לעשות את מה שאנחנו עושים ולפעמים 

יש תחושה כזו של איבוד כוחות, כאילו הלהט 
התרוקן. ואז מגיעות השעתיים הללו עם הרב אור 

ונותנות הרבה כוח להמשך העבודה החשובה"

התדלוק החסידי. תיעוד של נדב שטראוכלר מהחברותא השבועית בתורת הרבי

המשך מעמ' 78

תזכה לשנה הבאה?

העישון הורג 8000 אנשים בשנההעישון הורג 8000 אנשים בשנה
מתקשים להפסיק לעשן? אתם לא לבד! משרד הבריאות מציע תוכנית  ליווי אישי על ידי

יועצי גמילה מעישון מוסמכים. התוכנית ניתנת ללא עלות.
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האבות. הייחודיות שלהם: הם לא אנשי תקשורת 
נישה, שוליים. הם מקבלים את הבמות המרכזיות 
ביותר. יש להם קהל מאזינים עצום, אי אפשר 

להתעלם מנוכחותם.
וזה לא רק בתקשורת הממוסדת, אגב. לא 
פחות מכך הדבר מתרחש ברשתות החברתיות. 
באחת הרשתות, שבה עוקבים אחריו יותר מרבע 
מיליון איש, תויג מגל לא מכבר כאחד מהמשפיעים 
ביותר בישראל. דו"ח רבעוני שפילח וניתח צפיות 
ושיתופים באותה רשת חברתית, ופורסם השנה, 
הציב את מגל במקום השני מתוך כל המשפיעים 
בארץ. להשוואה: במקום הראשון הוצב נתניהו. 
במקום השביעי עמית סגל. איתמר בן גביר במקום 
השמיני, וראש הממשלה לפיד רק במקום התשיעי.
את הדרייב מקבלים מגל וגל בהתוועדויות 
זיו מכנה אותן  הליליות הללו, או כמו שהרב 
מתרעננים,  הם  כאן  החסידיות".  "הפגישות 
מתחברים מחדש לאותה זהות יהודית שעליה הם 
נלחמים כל כך. שניהם עסוקים ביום־יום. משכימים 
בשעת בוקר מוקדמת. עוברים מכלי תקשורת אחד 
בבוקר לכלי תקשורת נוסף בשעות אחר הצהריים 
או הערב. ובכל זאת הם מקפידים אחת לשבוע 
לפחות לעצור הכול ולהתוועד עם שליח הרבי, 
לשמוע דבר תורה שילווה אותם עד הפעם הבאה.

"העבודה שלי קשה ועמוסה", אומר מגל ל'כפר 
חב"ד', זמן קצר אחרי סיום ההתוועדות, בשעת 
לילה מאוחרת מאוד, "ואני חייב עוגנים בחיים. 
ההתוועדות הזו, בין היתר, היא עוגן שמזכיר לי 
תמיד מאין באתי ולאן אני שייך. הפגישות הללו 
עם הרב אור מזכירות לי בשביל מה אני עושה את 
מה שאני עושה כל היום. אם אין עוגן מתפזרים 
והולכים לאיבוד. כאשר מתפזרים ומתנתקים – 

נחלשים גם בזהות ובמסורת.
"כל הרעיון הוא להיות מחובר לעולם של 
תורה. הפגישות הללו הן רק חלק אחד בפאזל, 
ממשהו שהוא מקיף יותר. אני גם לומד ומתפלל, 
ויש לי עוד כמה חברותות. אני מנסה לשמור כל 
הזמן על חיבור למקורות. אנחנו חיים במציאות 
כאוטית ביותר וקשה מאוד לזכור תמיד על מה 
נאבקים ורבים. אני נמצא כל יום במאבק. יש לי 
תוכנית בוקר בכל יום שהיא שעתיים של יריות בין 

המגישים. אני יכול לא לשים לב ויירו לי בראש, 
ידברו נגד הדברים הקדושים. בשביל לזכור תמיד 
מה הסיפור, מה הקו שאליו חותרים, חייבים את 
התדלוק הקבוע הזה. אני עובד כל היום ולא לומד 
תורה מספיק לצערי, ובפגישות הללו מתחבר 
לתודעה הזו של אנשים שנמצאים באוהלה של 
תורה ושההוויה שלהם היא התורה. ואגב, זה לאו 
דווקא משהו ספציפי שאני שומע, אלא עצם זה 
שאני קובע עיתים לתורה ולומד משהו. כל פעם 
לומדים דבר אחד שנכנס למוח וללב ומחלחל. כל 
דבר שלומדים שווה. ולכן אני עושה את המאמץ 

הכביר שלא להחמיץ את הפגישות הללו".
ינון,  "זה ממש ככה, כמו שאומר  גל:  שרון 
גם מבחינתי. כאן זה התדלוק השבועי שלי. לא 
קל לעשות את מה שאנחנו עושים ולפעמים 
יש תחושה כזו של איבוד כוחות, כאילו הלהט 
התרוקן. ואז מגיעות השעתיים הללו עם הרב 
אור ונותנות הרבה כוח להמשך העבודה החשובה. 
גם אצלי אלו לא נקודות ספציפיות שאני שומע 
בשעתיים הללו ויכול לחזור עליהן בהכרח, אלא 
יותר הפסיפס הרחב של הדברים. כאן זה החיבור 
לשורש. הפגישות הללו הפכו באמת להיות סוג של 

נורה כזו עבורי, מצפן בעבודה.
"התכנים, דברי התורה, שעליהם מדבר הרב אור, 
מתחברים לעולמות שבהם אנחנו עסוקים בכל יום. 
בסופו של דבר פה אנחנו מקבלים את החיבור בין 
היום־יום שלנו, בין האקטואליה השוטפת, ובין 
הזהות היהודית והרוחניות שגלומה במה שקורה 
בעולם. אני יכול לומר שאני מתייעץ עם הרב אור 
המון. גם במה שקשור למשפחה, לזוגיות, לצדקה".
מגל: "לרב אור יש יכולת להבין אותנו, את 

המקום שבו אנחנו נמצאים וממנו מגיעים, ולנהל 
שיח מתאים. אנחנו נמצאים בעולם שהוא מאוד 
אינטנסיבי, עולם תקשורתי, ולא כל אחד יכול 

להתחבר למקומות האלה באופן מתאים כמוהו".
גל: "כן, הרב אור איש מיוחד. מאוד. איש של 
חסד ונתינה ושל מאור פנים. הוא חכם מאוד 
ועמוק מאוד. היופי שלו בין היתר הוא שהוא יודע 
לחבר בין העולם הזה שלנו לעולם הקדושה ובין 
העבר להווה. והוא עושה את זה בצורה מעניינת. 
יש לזה קסם מיוחד. הוא רב, הוא חבר, הוא הכול. 

באמת".
לאורך  מתכוונים:  הם  למה  להבין  אפשר 
שעת ה'פגישה' הרב זיו מדבר כמעט לבדו. הוא 
מרצה בשטף את משנתו. השניים יושבים מולו 
מוקסמים, מקשיבים. רק בין אמירת לחיים אחת 

ובעיקר  קצרות,  בהפסקות  לחברתה, 
בתחילת הפגישה ובסופה, השיח 

ביניהם הופך לדיון. הם משתפים 
בעבודתם בתקשורת, בשאלות 
ששאלו את המרואיינים ובהערות 

שזרקו בשידור. הרב זיו דן איתם 
בדברים, עוזר להם לדייק נקודות, 

גם מציע להם עצות לשיפור. הם נענים בחפץ לב 
וניכר שהם שמחים בהערות הללו. פעמים רבות, 
לאורך כל ימות השנה, הם משתפים את השליח 
בפרסומים שבכוונתם להעלות לאוויר או בדברים 
שעליהם הם מתכוונים לדבר. לא תמיד שוררת 
תמימות דעים, אבל דיון מתנהל. "פה אנחנו 
מקבלים את דף המסרים למחר", צוחק גל. מגל 

מסכים איתו.

 המטרה: 
לשמר את הזהות

ברורה  לא  להבין במבט ראשון כמה  קשה 
מאליה המלחמה התקשורתית ברוחות הליברליות 
המנשבות בכל פינה. "כל המטרה שלי", מצהיר מגל, 
"היא לשמר את הזהות היהודית במדינה. אומנם 
גדלתי בבית שלא שמרו בו תורה ומצוות, אבל 
הזהות היהודית בו הייתה גדולה. היום הזהות הזו 

נעלמת".
בין הנוכחים מתנהל דיון על עמיתים נוספים 
בעולם התקשורת הכללי שחשים דחף לשמרנות 
הזו. מגל מזכיר את אראל סגל ואת צבי יחזקאלי. 
להיכנס  בלי  אבל  מעט.  מתי  עוד  יש  כנראה 
לפרטים, שני הנוכחים כעת במרפסת בפתח תקווה 
מציגים בכל זאת משהו ייחודי ובולט, גם בגלל 
הרקע שלהם ואורח חייהם וגם בגלל הבמות שבהן 

הם פועלים.

ינון מגל: "זו תפיסת העולם שלי, האג'נדה 
הכי חשובה שלי, ואני פועל בהחלטה 

מודעת, כזה אני: לדבר על משיח ועל בית 
המקדש, בלי להתנצל לפני ואחרי, ובלי 'לא 

נעים לי'"

לימוד אישי בחברותא פעם בשבוע. השליח הרב זיו עם גל ומגל באחד ממפגשיהם בעבר

"אין בתקשורת עוד הרבה קולות כאלה של מלחמה בפרוגרסיביות", 
מסכם מגל. "אני שומע מאנשים שומרי תורה ומצוות תגובות רבות 
על התוכנית שלי. הם אוהבים אותה. נראה שהיו צמאים לקול כמו 
זה שאני משמיע שיישמע בבמה מרכזית, לקול של מישהו שמבין את 
ההוויה הרוחנית ואת הוויית התורה. זו תפיסת העולם שלי, האג'נדה 
הכי חשובה שלי, ואני פועל בהחלטה מודעת, כזה אני: לדבר על משיח 

ועל בית המקדש, בלי להתנצל לפני ואחרי, ובלי 'לא נעים לי'".
גל: "לדבר גם על ירושלים ועל זכותנו על הארץ הזו".

מגל: "כן, התיישבות יהודית".
   n ואתם חושבים שלקולות המעטים הללו, החריגים בבליל הקולות 

השונה שברקע, יש די כוח להשפיע?
מגל: "אני כן חושב שיש השפעה לקולות שלנו. ברור. אני מקבל 
תגובות מאנשים, שבזכותי התחילו להניח תפילין וכדומה ועוד כל 
מיני תגובות מאוד מרגשות. אנשים אומרים לי לפעמים: שמע ינון, 

אתה מחזק אותנו".
הרב זיו: "כשאתה ינון לפעמים אומר איזו אמירה חזקה בתוכנית שלך 
ברדיו ונלחם עליה, אני מקבל לא אחת תגובות מחברים שלי, כאלה 
שאינם שומרים תורה ומצוות, על גבול המסורתיים, מרעננה )שבה 
נולד וגדל זיו. מ"ק(, שאומרים שהדברים שלך נגעו בהם דווקא משום 
שאתה זה שאמרת אותם ולא מישהו שנראה כמו רב. אתה מדבר את 
השפה שלהם ונראה כמותם, ועם זאת אומר את הדברים בקול צלול".
מגל: "נכון, אני מסכים. עד לפני כמה שנים היינו תחת 'כיבוש'. 
בתקשורת היה קול מרכזי אחד, לא יכולנו להגיד מילה שלא מתכתבת 
עם האג'נדה המקובלת. היום זה כבר השתנה. כיום אין אפילו ניסיון 
בקרב עיתונאים לשחק את המשחק האובייקטיבי. בכלל אני חושב 
שחלק מהעניין הוא למתוח את הקו, להזיז את גבולות השיח. פעם היה 
אסור לומר כל כך הרבה דברים וככל שמתחילים לדבר על דבר יהודי 

מסוים מקבלים לגיטימציה לדבר על כל מה שבתווך".
גל: "לדוגמה היום בתוכנית, בצל הדיונים הרבים על לימודי ליב"ה 
לחרדים, מתוך מטרה להתנגח בציבור לומדי התורה, אמרתי בשידור 
'מה ליב"ה ליב"ה, בתורה יש הכול וגם ליב"ה'. עד לא מכבר מי היה 

מעז לומר משפט כזה?"
זיו: "היום שמעתי שינון אמר בתוכנית למישהו שצידד  הרב 
בהתלהבות בחוג חרדי מסוים וגדול ששילב לימודי ליב"ה במוסדותיו 
שדבריו הם צביעות, כי בדרך כלל הוא לא מתעניין בכל שאר הדברים 
שאותו אדמו"ר אומר, ורק כעת מצא במה לתמוך בחצר החסידית 
הזו. כששמעתי את הדברים רציתי לכתוב לינון שישאל אותו שאלה 
מסוימת, אבל שמעתי את הדברים בדיליי, בהקלטה, כמה שעות אחרי 

התכנית".
מגל צוחק. "כן, הרבה אנשים מגיבים לי בדיליי..."

לדידם של השניים, עבודת השלוחים היא סוג של שיתוף פעולה עם 
האג'נדה שהם מובילים בתקשורת. "אני מכיר הרבה שנים את חב"ד", 
אומר ינון מגל, "מילדותי הכרתי חסידי חב"ד ופעם אחת גם הייתי 
בכינוס השלוחים. יש לי לא מעט חברים חסידי חב"ד. הרב אסי שפיגל 
מצפת הוא חבר שלי כבר עשרים שנה. בסוף זה עניין של חיבורים, 
כל מה שהשלוחים עושים, עבודת קודש הרבה יותר נרחבת. זה כוח.

"אנחנו מייצגים סוג של מאבק. המאבק המשמעותי הוא בין פרוגרס 
לשמרנות. אני פחות אוהב את המילה הזו, שמרנות. אגיד 'הגוש האמוני' 
במקום זה. כרוך בזה גם מאבק פוליטי. היום הגוש הימני באופן 
כללי מזוהה גם כגוש האמוני. וגם לנתניהו יש חלק במיצוב הזה של 
הגוש, במה שהוא משדר. כולנו חיילים בתוך האירוע. אנחנו נלחמים 
בשוחות. זה קרבות כל יום. אתה יודע אני עושה 'הסתערבות'. אנחנו 
'מסתערבים'. נראים כמו אנשים מהמגזר הכללי, מדברים בשפה שלהם, 
אבל המילים הן אחרות. אני מרגיש חד־משמעית שליחות במה שאני 
עושה. בלי שליחות כל העבודה שלי חסרת משמעות. ואני יכול לומר 
בהחלט שכאן, במפגשים הללו, ובכלל בחברותות בתורה שיש לי, אני 
מתחבר למקום הזה שעליו אני מדבר כל הזמן ושעבורו אני נלחם, 

מלחמה יום־יומית מול הרמקול".
גל: "גם אני מכיר את חב"ד ואת עבודת השלוחים, אבל לפי מה 
שינון מתאר – פחות ממנו. דרך הרב אור זכיתי להכיר יותר לעומק. אני 
מעריך מאוד את העובדה שהוא קובע איתי עיתים לתורה. מגיע מרחוק. 
מקדיש את הזמן ולא מוותר על המפגשים שלנו. זה לא מובן מאליו. היו 
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לי לפעמים גם דילמות במגוון נושאים והתייעצתי 
עם הרב עליהן. אני מסכים עם כל מילה שינון אמר 
לגבי המאבק התקשורתי, ינון מייצג גם אותי. אני 

מרגיש שאנשים צמאים למסרי התורה".

מתנתק כדי להתחבר
המפגשים של הרב זיו עם שרון גל וינון מגל 
נערכים בקביעות אחת לשבוע. המתכונת שונה 
בדרך כלל. עם גל לומד הרב זיו בחברותא בכל 
שבוע ביום שני בערב. עם מגל לומד הרב זיו בביתו 
בתל אביב בכל יום חמישי בשעות הערב. זה היום 
היחיד בשבוע שבו מגל לא עובד בערב. לפעמים, 
בעיקר לפני חגים ואירועים מיוחדים, הם מאחדים 

את השיעורים.
"אני יכול לומר שכשינון מגיע לשיעור הוא 
לא פותח את הטלפון שלו בכלל", אומר הרב 
זיו ל'כפר חב"ד' אחרי צאתו מההתוועדות, שלא 
בנוכחות השניים. "זה לא מובן מאליו בכלל. אני 
יודע שינון לאורך כל ימות השבוע פעיל מאוד 

ברשתות החברתיות. הוא נוכח ומגיב וכותב 
על כל דבר ויש לפרסומים שלו תהודה רחבה 
מאוד. ובכל זאת, בליל שישי הוא הופך למושתק 

ברשתות. הוא לוקח ברצינות את השיעור".
גיוס  קמפיין  התנהל  חודשים  מספר  לפני 
כספים המוני שהוביל מגל עבור משפטו של יו"ר 
האופוזיציה נתניהו. זה היה קמפיין ענק, מדובר 
מאוד וויראלי שבמסגרתו גויסו מיליוני שקלים 
בתוך שעות. מגל השקיע שעות יקרות בקמפיין. 
זה היה שבוע שבו עבד קשה מאוד והתראיין 

רבות. "הייתי בטוח", אומר הרב זיו, "שכשיגיע 
ליל שישי הוא יגיד לי 'אני גמור ועייף' ו'בוא נדחה 
את השיעור לפעם אחרת'. ככה חשבתי. אבל לא. 
היה ברור לו שהשיעור הזה חשוב והוא התעקש 

שנלמד".
באותו ערב, לפני שהחלו השניים בלימודם, 
צילם מגל את עצמו בביתו, לצידו של הרב זיו, 
בידיהם כוסיות לחיים. הוא העלה את התמונה 
לרשת החברתית וכתב: "אין כמו לסיים את השבוע 
העמוס הזה עם שיחה של הרבי". אלו היו המילים 

שלו שקיבלו תהודת ענק. "אתה מבין מה קרה 
פה?" שואל רטורית הרב זיו. "זה היה שבוע שבו 
הוא היה ב'פיק' הכי גדול שלו, ואיך בחר לסיים 
אותו בפומבי? בלימוד שיחה של הרבי. קידוש השם 
שאין כמוהו. וכולם נחשפו לפרסום הזה. גם נתניהו 

וכל הצוות שלו".
אנשי  עם  לשיעורים  מוכן  מגיע  זיו  הרב 
התקשורת. הוא מספר כי מבחינתו חוק בל יעבור 
הוא ללמוד בכל שבוע בעיון שיחה אחת לפחות 
של הרבי, לפרק את מהלכיה ולהבינה היטב על כל 
צדדיה. הוא מתחיל כבר ביום שישי את הלימוד 
לקראת השבוע העתיד לבוא. השיחה חקוקה 
בראשו היטב והוא מנגיש אותה בכלי המקבל אל 
החברותות שלו. יש לו לרב זיו שורה ארוכה של 
חברותות, אנשים בעלי השפעה מהמגזר הכללי. עם 
כל אחד מהם הוא מדבר בשפה המתאימה לו, שואב 
את ההשלכות המעשיות מן השיחה לפי העולם 
שבו חי הלומד עימו. הוא מציין את הרצאותיו של 
הרב שניאור אשכנזי אשר להן הוא נוהג להקשיב 
מדי פעם, וגם מהן הוא שואב רעיונות מקוריים 

ומנגיש הלאה.
בשביל להצליח להתחבר עוד לעולמם של 
ה'חברותות', לדוגמה עולמם של אנשי התקשורת 
מגל וגל, משתדל הרב זיו להיחשף מראש לפני 
השיעור לקטע מדבריהם בבמות הציבוריות, אפילו 
קצר, שעוזר לו להבין במה עסקו אותו יום, מהם 
הנושאים האקטואליים שבראשם. כך הוא יודע 

להתאים גם את תכניו.

 כך נוצר 
החיבור המפתיע

אבל מה לשליח בשכונת קטמון הירושלמית 
וליהודים המתגוררים בכלל באזורים אחרים 
במרכז הארץ? איך נוצר החיבור ההדוק כל כך בין 
הרב החסידי בן הארבעים ובין שורת המשפיעים 

ומובילי דעת הקהל, שרואים בו חבר קרוב?
ההתחלה הגיעה ממקום בלתי צפוי. זה קרה לפני 
כמעט שש שנים. הרב זיו הקים אז בקטמון פרויקט 
ושמו 'ארוחה עשר' לזכרו של סמ"ר ליאל גדעוני 

עוצרים משטף החיים ומתחברים לתורת חיים עם השליח. מימין לשמאל: איש האסטרטגיה נדב שטראוכלר, הרב זיו, 
שרון גל, ינון מגל והח"כ לשעבר עמיחי שיקלי, בהתוועדות משותפת במהלך השנה האחרונה

מפיקוד בחטיבת גולני לצבא השלוחים. הרב אור זיו בהתוועדות הלילית עם 'כפר חב"ד'

שרון גל: "הרב אור איש מיוחד. מאוד. איש של 
חסד ונתינה ושל מאור פנים. הוא חכם מאוד 

ועמוק מאוד. היופי שלו בין היתר הוא שהוא יודע 
לחבר בין העולם הזה שלנו לעולם הקדושה ובין 

העבר להווה"

הי"ד, תושב השכונה, שנפל בקרב ברפיח שנתיים קודם לכן במבצע 
'צוק איתן'. הרב הכיר את המשפחה בתקופת המלחמה, הגיע ל'שבעה' 
וליווה אותה. הוא נחשף לשברון שאחז בבני המשפחה והחליט להנציח 
את הבן בכל דרך. במסגרת הפרויקט הוא מחלק למאות ילדים ב־22 
בתי ספר ברחבי ירושלים כריך יומי חינם לארוחת בוקר. על הכריך 
מדבקה ובה תמונתו של גדעוני, והמסר שאפיין אותו – "תחייכו, כי 
חיוך זה שמחה ושמחה זה הכוח להמשיך". חלוקת הכריכים נעשית 
בתיאום מלא עם הנהלות בתי הספר ובדיסקרטיות, כך שכל תלמיד 
יוכל לקבל בלי להתבייש. לא רק תלמידים שמגיעים ממשפחות נצרכות 
זקוקים לכריך הזה, שרק באמצעותו הם נעשים רגועים יותר ופנויים 
להתרכז בלמידה. בתרבות המודרנית גם ילדים המשתייכים למשפחות 
ממעמד גבוה מאוד נאלצים לא אחת לצאת לבית הספר בלי כריך 
בריא מתאים שהכינה אימם. כי האם עסוקה בקריירה. היום יש רבים 
שכנראה סומכים על הילדים יותר מדי ובמקום לדאוג להם לארוחת 

בוקר מתאימה נותנים להם כסף בבוקר.
כשנה אחרי שיצא הפרויקט לדרך נחשף הרב זיו לביקוש הגדול 
שיש למיזם והחליט להרחיב אותו לבתי ספר נוספים בשכונתו ובכלל 
ברחבי העיר. באותם ימים פנו אליו חברים רבים מתחומים מגוונים, 
אנשי תקשורת והפקות, שהיו נכונים לסייע ולהושיט יד. דבר הוביל 
לדבר. אחד החברים קישר אותו עם יועץ התקשורת והאסטרטגיה נדב 
שטראוכלר. עימו נפגש במשרדו בתל אביב. שטראוכלר התלהב ואמר 

לרב זיו שברצונו להירתם לפרויקט ככל שיידרש ממנו.
שטראוכלר לא היה היחיד. באותם ימים הופק סרטון בהשתתפות 
סלבריטאים ממגוון תחומים שנועד לגייס המונים עבור הפרויקט. 
מאז תפס המיזם תאוצה והתרחב מאוד. במקביל אחת מן התומכות 
בפרויקט ארגנה אירוע סיכום לקמפיין הגיוס, בהשתתפות כל מי שהיו 
חלק מהקמפיין והמיזם. האירוע התקיים בירושלים וגם שטראוכלר 
נכח בו. "במהלך האירוע אמרתי לשטראוכלר שכסף אני לא יכול לתת 
לו תמורת הסיוע שלו", משחזר הרב זיו. "הוא אמר לי שהוא לא צריך 
כסף. אבל אמרתי לו שאני יכול לתת לו תמורה אחרת כהכרת הטוב: 

שיעור חסידות פעם בשבוע אצלו במשרד". שטראוכלר נעתר מיד.
מאז מקיימים השניים "פגישה חסידית" בכל שבוע, חוק בל יעבור, 
ביום שלישי בשעה 12 בצהריים. "אני קורא לזה פגישה חסידית ולא 
שיעור, כדי שהדבר יתחבר יותר לסדר ניהול היום של אותם אנשים. 
כך הם מכניסים את הפגישה החסידית ללו"ז שלהם, כחלק ממגוון 

הפגישות היומיות שהם מקיימים".
לפני כשלוש שנים משהו השתנה. "אני זוכר שיום אחד ישבתי עם 
נדב במשרד בשיעור, והיה נראה שהוא לא נמצא איתי אלא מהרהר 
ללא הפוגה. אני לא שפטתי כמובן ולא כלום. כשהסתיים השיעור הוא 
מיוזמתו אמר לי שהוא מתנצל ושמחר יסביר לי מה קרה. זה היה בשבוע 
של פרשת שמות והשיחה שלמדנו הייתה השיחה בחלק ל"ו בליקוטי 
שיחות המדברת על החשיבה החיובית, 'תחשוב טוב יהיה טוב'. למחרת 

התקשר אליי שטראוכלר בבוקר וסיפר לי מה קרה לו.
"התברר שלילה קודם לכן, סמוך לשעת חצות, קיבל נדב שיחת טלפון 
ממזכירו של נתניהו, אז ראש הממשלה. נאמר לו כי נתניהו מחפש מנהל 
קמפיין למערכת הבחירות. זה היה לפני הבחירות הראשונות בשנת 
2019. קראו לו מהרגע להרגע וביקשו ממנו להגיע למחרת בשעה ארבע 
וחצי אחר הצהריים לבית שברחוב בלפור. נדב כמובן חשק בתפקיד. הוא 
סיפר לי כי התבונן בלו"ז שתוכנן לו למחרת וראה שכולו מלא. הצעד 
האוטומטי שהתכוון לבצע היה לבטל את הפגישה שלנו. אבל קול פנימי 
אמר לו שלא לוותר על זה. לכן כשהגעתי, כך סיפר לי, לא היה מרוכז 
בלימוד אלא הרהר בפגישה שמחכה לו בשעת הצהריים. למרות זאת 
היה חשוב לו שעצם המפגש והלימוד יתקיימו, גם אם הוא לא מרוכז 
בזה לחלוטין. בפועל נדב הוסיף ואמר לי שהמסר הזה של 'תחשוב טוב 

יהיה טוב' שלמדנו, הוא שליווה אותו בעת שהתייצב בבית בבלפור".
שטראוכלר קיבל את התפקיד. מערכת הבחירות הסוערת נכנסה 
להילוך גבוה. השיעורים השבועיים עם הרב זיו עברו להתקיים במטה 
הליכוד במצודת זאב. שם נחשף הרב זיו לכוורת הרחבה יותר של אנשי 
תקשורת ומקורבי נתניהו. שם גם פגש את ינון מגל. "יום חמישי בשבוע 
היה לי אז פנוי והצעתי לינון שנלמד בערבי חמישי. הוא אמר לי 'ננסה'. 

קבענו ומאז לא מפסיקים".
מגל לא שמר את השיעורים לעצמו ושיתף בהם לא אחת גם את 
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מתוך הכרת הטוב שלוחה בזאת תודה מעומקא דליבא 
לידידינו הנעלים והנכבדים, הרבנים והמשפיעים 

הדגולים, אשר זיכו אלפים בשמיעת דברי א־לוקים חיים 
בהתוועדויות שבתות מברכין ויומי דפגרא ובשיעורי 

החסידות שהתקיימו בציון הרשב"י ובאתרא קדישא מירון 
לאורך שנת תשפ"ב, כרצונו הקדוש של רבנו זי"ע – 

בהתבטאות המפורסמת – שיישמעו דבריו אצל רשב"י, 
הרבנים הגאונים והחסידים שליט"א, איש איש כמעלתו

יה"ר שזכות הפצת המעיינות, תורת חסידות חב"ד – אשר 
היא היא תורת רשב"י והבעש"ט – תעמוד לכם ולכולנו 

להיחתם לשנה טובה ומתוקה, מלאה שפע ברכת ה' בגו"ר 
בביאת משיח צדקנו תיכף ומיד ממש

יוסף יצחק הלפרין

הרב יהודה איידלקופ
הרב ישראל אלפנביין
הרב הלל אניקסטר

הרב חיים אליעזר אשכנזי
הרב יעקב גולדשמיד
הרב נחום גולדשמיד

הרב הלל מנחם מענדל גורביץ'
הרב שניאור זלמן גורליק
הרב דוב מנחם דוברוסקין

הרב חיים שלום דייטש
הרב צבי הירש דרוקמן
הרב זאב דוב הלפרין

הרב מענדל וכטר
הרב אברהם חיים זילבר
הרב יוסף יצחק חיטריק

הרב מנחם מענדל טייכמן
הרב בערל לאזאר

הרב אליעזר ליכטשטיין
הרב שלמה מאיר מארק

הרב מנחם מענדל מינצברג
הרב יעקב משה מנדלזון

הרב יחזקאל סופר
הרב אלימלך אלעזר פרנקל

הרב יחיאל קוצר
הרב אסף שפיגל

ב"ה

ואמרתם 
כה לחי
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עוקביו. חבריו של מגל החלו להכיר את הרב זיו. 
כאשר נוצר קשר קל בין זיו ושרון גל, לפני מעט 
יותר מחצי שנה, הציע גם לו פגישה חסידית בימי 

שלישי. גל אמר מיד: זכות גדולה תהיה לי.

 קשר של 
שותפות אמת

משנתו של הרב זיו בנויה לתלפיות. יש לו 
כישרון נדיר לגעת בלבבות וליצור קשר עם אנשי 
המעמד הגבוה. "הדרך היא להיות באמת חבר 
שלהם ולא לעשות את השיעורים הללו רק בשביל 
הפרסום, בשביל עצמי. בשנה הראשונה שקיימתי 
את השיעורים הללו אף אחד לא ידע עליהם. 
כאשר הם מרגישים שהשיעורים הם בשבילם ולא 
בשבילי – נוצר קשר אמיתי. אני מרגיש שהיום יש 
לי עם החברותות שלי קשר אמיתי וחברי וקשר של 

שותפות שמתבטא בשורה של נושאים.
"לגבי צורת הלימוד, אני יכול לומר שהתוכן 
חייב להיות אותנטי. לא להגיע מכיוון העולם 
ועליו להלביש את הדברים של הרבי אלא להפך. אני 
מעביר את הדברים של הרבי ואת דברי החסידות 
כפשוטם, כפי שהם, רק העיבוד וההתאמה הם 
שלי. ה'בכן' של דברי הרבי מועבר כפי שהוא. כל 
הנושא הזה בכלל של לחיות עם הזמן ועם הפרשה 
מדבר מאוד לאנשי תקשורת. הם חיים גם ככה 
עם הזמן ועם האקטואליה, ופה אתה בא ומראה 
להם איך פרשת השבוע היא דבר שרלוונטי לחיים 
היום־יומיים. זה כובש ומדליק. וזה מה שאני עושה 

במפגשים".
יש לו לרב זיו גם שפה ייחודית. אין הרבה 
שלוחים כמותו בארץ. זה נובע כנראה מהמקום 
שממנו הגיע, מהרקע שלו. הוא בן 40, אב לארבעה. 
8. סיפור חייו מטלטל ורווי  בתו הגדולה בת 
תהפוכות. סיפורו יכול למלא בקלות סדרה של 

כתבות.
הוא נולד ברעננה, בן שני מתוך שניים, בחג 
השבועות תשמ"ב. המשפחה שבה נולד הייתה 
מנותקת פומבית מכל ביטוי של יהדות. אביו 
במקור בן קיבוץ. אחרי הלימודים בתיכון המשיך 
לצבא ושובץ כחייל קרבי בחטיבת גולני. הוא הפך 
למפקד בחטיבה. בשנת תשס"ב לחם בסמטאות 
ג'נין במסגרת מבצע 'חומת מגן' שהשמיד את קיני 

הטרור במחנה הפליטים המסוכן שממנו יצאו שורת 
פיגועים אכזריים ברחובות ארץ הקודש.

ב'חומת מגן' חווה רגע מטלטל של סכנת נפשות. 
הוא עמד באחד הימים בעמדת חיפוי במחנה 
הפליטים. החיילים שתחתיו נכנסו לבתי מחבלים 
ברובים שלופים. יריות שרקו במרחב. לפתע הבחין 
שדלת הנגמ"ש המשוריין שבו עמד לא נסגרה. הוא 
הבין שהוא חשוף בפלג גופו העליון לחלוטין וקליע 

עלול לפגוע בו ברגע אחד. "בראש רצו תרחישים", 
משחזר זיו, "נדרשו לי כמה שניות לקבל החלטה 
להישאר במקום. ידעתי שאני לא יכול לברוח 
ולסגת כי אני בעמדת חיפוי. ברוך השם חיסלנו 
כמה מחבלים וגם אני זכיתי לחסל כמה מחבלים. 

זה היה רגע מטלטל".
זיו מתאר את שנות הנעורים שלו כשנים שבהן 
"חי את החיים" כהגדרתו. הוא לא היה טיפוס 
מופנם. הוא היה במרכז המעגלים החברתיים, ארגן 
מסיבות ואירועים. בדיעבד, המסלול הצבאי, כך 
לדבריו, חישל אותו מאוד ובנה אותו. את השנים 

שלו כלוחם הוא מגדיר כשנים המשמעותיות 
ביותר. "לקחת אחריות על חיים של 

אנשים זה דבר שבונה אותך", הוא 
אומר.

הצבא שינה את תפיסת עולמו. 
לפני שהתגייס הצביע בבחירות 

את  כשסיים  מרצ.  למפלגת 
שהמציאות  הבין  השירות 
בשטח שונה מכפי שתפס אותה 

כנער. "כחייל פגשתי את המציאות 
ביהודה ושומרון, פגשתי מתיישבים שהם מלח 
הארץ. הבנתי שהם מוסרי הנפש הכי גדולים שיש. 

הבנתי שאולי טעיתי".
לא רק משנת עולם פוליטית שינה זיו באותם 
ימים. עוד לפני שהתגייס החל לפקוד בתי כנסת 
בשבתות. "זה היה כשהייתי בן 15, באתי לחבר 
והצעתי לו ביום שישי ללכת לבית הכנסת. אמרתי 
לחבר שזה נראה לי נכון. החבר לא הבין מאיפה זה 
בא לי אבל זרם איתי. אני זוכר את הפעם הראשונה 
שבה נכנסתי לבית כנסת. נכנסתי וראיתי שכולם 
עומדים ולא זזים. לא הבנתי למה. הייתי כל כך 
בור שלא ידעתי מהי תפילת שמונה־עשרה בכלל. 
כבר בפעם הראשונה התלהבתי, ראיתי כי טוב ומאז 
קיבלתי עליי ללכת לבית הכנסת בכל ערב שבת".

הוא לא נעשה אז שומר מצוות, רחוק מכך, אבל 
"עוגן רוחני אחד" כפי שהוא מגדיר את הצעד, 
כבר היה לו. בשנים מאוחרות יותר, לפני גיוסו, 
עבד כמלצר. באחד הימים ראה באזור עבודתו 
בחור המניח תפילין. הוא התעניין וביקש להניח 
גם הוא, אבל במקום נסתר ובלי שאף אחד יראה 
אותו. באותו יום הניח לראשונה תפילין מאז הבר־
מצווה ומאז לא הפסיק להניח בכל יום. "תפילין 
כבר היו לי בבית מאז הבר־מצווה. אני בסגנון שלי, 
באישיות שלי, אחד שלא מפסיק. ברגע שאהבתי 

משהו והחלטתי לעשות אותו אני מתמיד בו".
אחרי שסיים שלוש שנות שירות נסע עם 
חבריו לטיול במדינות המזרח. השבוע הראשון היה 
בתאילנד. כשהגיעה שבת שאל את חבריו איפה יש 
בית כנסת. הוא לא רצה לשבור את המנהג הקבוע 
שלו. החברים צחקו, אמרו לו לשחרר. זה תאילנד 
פה, עכשיו טיול, מה בית כנסת. אבל הוא, עקשן 

חברות קרובה. השליח הרב זיו נושא דברים באירוע 'שבע ברכות' שארגן השנה לשרון גל בתל אביב, עם אנשי תקשורת 
משפיעים וחברי כנסת

ינון מגל: "עד לפני כמה שנים היינו תחת 
'כיבוש'. בתקשורת היה קול מרכזי אחד, 

לא יכולנו להגיד מילה שלא מתכתבת עם 
האג'נדה המקובלת. היום זה כבר השתנה"

קביעות עיתים בחסידות. אנשי התקשורת בשעת הלימוד

מהפך תודעתי. הרב זיו בימיו כלוחם בצה"ל

כמותו, לא הרפה. בסוף אמרו לו: יש פה בית חב"ד, 
כנראה יש שם גם בית כנסת. צמד המילים "בית 
חב"ד" פחות הדליק את הנער הצעיר שלימים 
יהפוך בעצמו למנהל של מקום כזה. "חשבתי 
שבית חב"ד זה מקום 'כבד' מדי. אני רציתי רק 

בית כנסת".
אבל לא הייתה לו ברירה והוא הגיע לבית חב"ד, 
לבדו. כשיצא מהבניין בסיום התפילה גילה את 
כל חבריו ממתינים בחוץ. "יש פה סעודה", אמרו 
לו, "אנחנו נשארים". גם הוא נשאר. בכוונתו היה 

להישאר עשרים דקות, לאכול ולברוח.
"כשעמדתי ללכת ניגש אליי הרב נחמיה וילהלם. 
הייתי אז עם שיער ארוך. הוא שאל אותי איך 
קוראים לי ואמרתי לו ששמי אור. הרב וילהלם 
סיפר לי שיש אצלו בבית אחרי הסעודה מפגש 
חברים שנקרא 'עונג שבת' ושהוא מזמין אותי אליו. 
אני לא התלהבתי, אמרתי לו שזה פחות מסתדר 

לי ויצאתי".
שבוע חלף, זיו עדיין היה בבנגקוק, והסדר שב 
ונשנה: לתפילת שבת ולסעודה הלך לבית חב"ד. גם 
הפעם ניגש אליו הרב וילהלם והזמין אותו ל'עונג 
שבת'. הרב וילהלם אף זכר את שמו הפרטי – 
עובדה שהרשימה אותו. הפעם זיו, "אשכנזי מנומס 
שלא מסרב פעמיים ברציפות ליהודי מבוגר", אמר 
לרב החסידי שאם חברו, שי ויזל )לימים חסיד 
חב"ד, שחזר בתשובה עם זיו(, יסכים להצטרף אליו 
יגיע גם הוא. "בחרתי בחבר שהייתי בטוח שיסרב, 
אבל לרוע המזל שי התבייש ולא ידע לומר לא. 
מילה זו מילה ולא הייתה לי ברירה אז הלכתי 
לבית של הרב וילהלם. לעצמי ולחברים אמרתי שזו 

קפיצה לחמש דקות עד שאנחנו חוזרים".
חמש הדקות הללו הפכו לחמש שעות. מהבית 
יצא זיו בשעה רבע לשלוש לפנות בוקר, תוך 
התחייבות להתייצב למחרת בשעה תשע בבוקר 
בבית חב"ד לשיעור חסידות לפני התפילה. איך זה 
קרה? "בכלל כשנכנסתי לבית, המקום היה נראה 
לי מלכותי כזה. התרגלתי כבר לתאילנד, תרבות 
המזרח, שערות ארוכות. פתאום ראינו בית חסידי. 
ילדים דתיים עם אימם. אמרתי 'וואו'. אבל עדיין 
לא תכננתי להישאר זמן רב מדי. חיפשתי את הדרך 
לצאת. הרב וילהלם אמר שאצלם המנהג שכל אחד 
בוחר אפשרות אחת מתוך חמש. האפשרויות נעו 
בין ניגון לבין סיפור של השגחה פרטית או החלטה 
וכדומה. הייתי בטוח שכולם יבחרו מספר חמש. 
נשיר איזה שיר ונשתחרר. אבל הרוב, מה לעשות, 
בחרו לספר סיפור של השגחה פרטית. שמעתי 

את הסיפור של האורח הראשון ונותרתי נפעם. 
וכך עוד סיפור ועוד סיפור. משהו בי נדלק. בסוף 
הלילה הרב וילהלם אמר לי שלמחרת יש שיעור 
חסידות. שאלתי אותו מה זה חסידות. הוא אמר 

לי, 'בוא מחר ותכיר'".
למחרת, כעבור שעות מעטות, התייצב זיו 
בבית חב"ד. "שם שמעתי את השיעור הראשון 
בחיי על המשמעות שעומדת מאחורי המצוות. 
למדתי שמצוות מלשון צוותא וחיבור והן הקשר 
עם הקדוש ברוך הוא. הכול התחבר לי לפתע. 
הבנתי שכשאני מקיים מצוות אני לא עושה טובה 
לאף אחד אלא הקדוש ברוך הוא עושה לי טובה 

ומאפשר לי להתחבר אליו".
הטיול במזרח הפך למעשה באותם חודשים 
למסע בבתי חב"ד באזור. במזרח חייו של זיו 
השתנו. כעבור שבעה חודשים, עדיין באותו טיול, 
הגיע שוב לבנגקוק. הפעם בסעודה המפורסמת 
של 'עונג שבת' נעמד ואמר כי הוא מקבל עליו 

הקים אימפריה בקטמון שבירושלים. הרב אור זיו באחת מפעולותיו כשליח הרבי

מכין כל שבוע שיחה של הרבי מראש. הרב זיו בחברותא עם 
חבר הכנסת לשעבר עמיחי שיקלי

ינון מגל מצייץ למאות אלפי עוקביו בעיצומו של קמפיין 
גיוס ההמונים שהוביל לטובת נתניהו: "אין כמו לסיים 

שבוע עמוס בלימוד חסידות של הרבי"

כאן הכל התחיל. הרב זיו בלימוד השבועי עם יועץ האסטרטגיה של נתניהו נדב שטראוכלר, בחודש אלול האחרון
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החלטה טובה להתחיל לשמור שבת. כשחזר לארץ 
כבר עברה משפחתו לגבעתיים. הוא חיפש את בית 
הכנסת הקרוב ביותר לביתו ומצא את בית חב"ד 

בניהולו של השליח הרב בקרמן.
המסלול משם לחיי תורה ומצוות מלאים היה 
מהיר. זיו, טוטאלי באישיותו, הפך לחסיד חב"ד. 
במלחמת לבנון השנייה, כשהיה "חצי חב"דניק" 
כלשונו, גויס כחייל במילואים. "חשבתי אז איך אני 
יכול לתת חיזוק אמוני מהרבי לחיילים והחלטתי 
לאסוף את כל החיילים בגדוד ולדאוג שירכשו אות 
בספר התורה הכללי. המפקדים נרתמו. עמדות 
נפתחו לפני הכניסה ללבנון, כשהאדרנלין בשמיים, 
וכולם קנו אות. באותה מלחמה הגדוד שלי ראה 

ניסים, אפילו חייל אחד מהגדוד לא נפצע".
בשנת תש"ע הקים זיו את ביתו, עב"ג למשפחת 
בורוכוב החב"דית מרחובות. הוא לא חשב להפוך 
לשליח. הוא למד קרימינולוגיה וחשב בכלל 
לעבוד בשב"כ. אבל רעייתו שנולדה בעולם 

ששאף לשליחות לחצה. "אמרתי, אולי ננסה". 
הוא נסע עם רעייתו זמן לא רב אחרי חתונתו אל 
הרב וילהלם וסגר מעגל. כשחזר לארץ יצר קשר 

עם נציג צעירי חב"ד.
"הוא אמר לי, תמלא טופס וכבר נחזור אליך. 
מילאתי אבל אף אחד לא חזר אליי. רציתי תשובה. 
במקביל קיבלתי עוד הצעות ולא ידעתי להיכן אני 
פונה. החלטתי להתקשר לנציג ולשאול אותו מה 
עם הבקשה שלי לצאת לשליחות. התקשרתי 
והנציג היה בממתינה. כעבור דקות חזר אליי 
ואמר לי שבשעה שהתקשרתי אליו בדיוק שוחח 
עם הרב תמיר קסטיאל, השליח בשכונת קטמון, 
שמחפש שלוחים נוספים באזורו. זו הייתה השגחה 
פרטית מופלאה. אני מירושלים, בדיוק חיפשתי 
מקום בירושלים. אמר לי הנציג: זה שמימי, אתה 
חייב לפגוש אותו". באותו יום בשעת ערב נפגשו 
השניים. אחרי שעתיים יצא הרב זיו מהמשרד 

כשליח. באותה שנה פתח בית חב"ד.
כיום הוא חולש על פעילות ענק. יש לו מבנה 

של בית חב"ד ומעגל מקורבים של עשרות משפחות 
ממגוון רקעים. מלבד פרויקט ארוחות הבוקר שלו, 
הקים בתחילת תקופת הקורונה פרויקט נוסף לזכרו 
של סמל ראשון שון כרמלי הי"ד, שנפל בקרב 
ב'צוק איתן' בתמוז תשע"ד. כרמלי היה חייל בודד 
ושירת באותו גדוד שבו שירת זיו שנים קודם לכן. 
הפרויקט לזכר כרמלי עוסק במתן שירותי כביסה 
לחיילים. זה היה צורך שהוא נחשף לו מהשטח. 

"פתחתי מכבסה וזה תפס חזק מאוד".

 עבודת השם 
מתוך שמחה

ובחזרה להתוועדות הלילית בפתח תקווה. הרקע 
של הרב זיו נוכח במפגשים שלו עם אנשי התקשורת. 
הם מודעים לעבר שלו, והסגנון שלו מסגיר את 
העולם שממנו בא. הרב זיו מנצל את זה כדי לפלס 
מסילות ללבבותיהם ונשמותיהם. כעת הוא עוסק 

בציווי על השמחה, שנלמד מפרשת כי תבוא.

"פעמיים מופיעה השמחה בפרשה שלנו", הוא 
מרצה בלהט, "פעם אחת בתחילת הפרשה, 'ושמחת 
בכל הטוב', שנאמר במצוות ביכורים, ופעם שנייה 
בעלייה הכי לא נעימה בתורה – עליית הקללות. 
בעלייה הזו המנהג הוא שלא להעלות אף אחד 
לתורה אלא בעל הקורא מברך את הברכות. במקטע 
הזה, אחרי כל הקללות שהתורה מפרטת, הסיום 
הוא, ה'בכן' הוא, שכל זה מגיע 'תחת אשר לא 
עבדת את השם אלוקיך בשמחה ובטוב לבב מרוב 
כל'. הקב"ה אומר למעשה: לא משנה אם קיימת 
את כל המצוות ואת כל השולחן ערוך, אם לא 
עשית את זה מתוך שמחה זה לא שווה לי. הקב"ה 

רוצה שנשמח".
דבריו של הרב זיו עוד ארוכים. הוא מרחיב 
גם בדברים על מצוות ביכורים, שחלה רק כאשר 
היהודים התיישבו כולם בכל הארץ. הוא מפרט את 
שיחתו המפורסמת של הרבי המסבירה מדוע יהודי 
שכבר הגיע לנחלתו לא נדרש להביא ביכורים עד 
שגם היהודים בקצה המרוחק של הארץ סיימו את 
המלחמה. הנקודה היא אהבת ישראל. הודאה רק 

כאשר גם ליהודי שני טוב.
הקשה  תוך  כולם  רבים,  יהודיים  מסרים 
אקטואלית, עולים בשיחה הלילית. השעה כבר 
מאוחרת מאוד. שקט בחוץ. הרחוב מנומנם. מחר 
לנוכחים כולם יש סדר יום עמוס. אבל שני אנשי 
התקשורת לא מוותרים על המפגש הזה. הם עושים 
את זה "מתוך שמחה", הם מדגישים. "כמו שכעת 

למדנו".
יש להם שליחות.

n שליחות תקשורתית.  

שרון גל: "התכנים שעליהם מדבר הרב אור, 
מתחברים לעולמות שבהם אנחנו עסוקים בכל יום. 
בסופו של דבר פה אנחנו מקבלים את החיבור בין 

היום־יום שלנו, בין האקטואליה השוטפת, ובין הזהות 
היהודית והרוחניות שגלומה במה שקורה בעולם"

עוצר את השבוע הסוער ללימוד חסידות. העיתונאי ינון מגל באחת מהתוועדויותיו עם הרב זיו בביתו בתל אביב
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